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Бивши тъст и зет продължават 
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Мотивация. Административен съд – Бургас касира вота в созополското село след 
скандали между Стойчо Петков и Христо Бардуков

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Случващото се вече 
повече от месец в созо-
полското село Зидарово 
покрай местния вот може 
да се определи съвсем спо-
койно като латиносериал 
с участието на балкански 
герои. Един срещу друг в 
битка за кметското мяс-
то се изправиха бившите 
тъст и зет Стойчо Петков 
и Христо Бардуков. Еди-
ният кандидат на ГЕРБ, 
другият на БСП. Двамата 
активно облъчваха соци-
алните мрежи с видеа, в 
които се коментираха и 
нападаха един друг. Мате-
риали, достатъчно за 
поне един сезон на теле-
новела, излъчвана в ранния 
следобед.

Седмица преди първия 
тур Бардуков бе нападнат 
и бит от двама маскирани 
мъже. Впоследствие същи-
те бяха издирени от по-
лицията и вкарани в съд. 

Там бързо поискаха спора-
зумение с Прокуратурата. 
Преди това от лагера на 
Бардуков твърдяха, че е 
нападнат заради изборите 
и целта е била сплашване. 
В съдебната зала стана 

ясно, че според Държавно-
то обвинение, соченият 
за поръчител на побоя – 
софийският бизнесмен 
Асен Славков, е платил на 
Иво Киров и Цонко Пеев 
за атаката срещу Барду-

ков, заради това, че същи-
ят му дължал пари. 

Последваха още съдебни 
драми, Бардуков излъчва-
ше на живо от болнична-
та стая, докато в същото 
време бившият му тъст 

пускаше видеа от Зидаро-
во. 

Дойде време и за вота. 
В изборния ден страсти-
те се повишиха до опасно 
горещо ниво. Напрежение 
имаше в двете секции в 
селото. В едната предсе-
дател – бившата съпруга 
на Бардуков и дъщеря на 
Петков, в другата отно-
во председател – насто-
ящата жена, с която 
кандидатът живее. В 
крайна сметка бившият 
зет спечели с 10 гласа раз-
лика. От щаба на ГЕРБ – 
Созопол и Стойчо Петков 
алармираха за гласуване 
със счупени лични карти, 
задрасквания в протоко-
лите, спорни бюлетини и 
решиха да внесат жалба в 
съда за касиране на вота. 

Адвокат Богдан Йорда-
нов, представляващ жал-
боподателите, представи 
в съдебната зала седем 
съществени нарушения: 
Запечатването на чува-

лите с бюлетини не e из-
вършено по законоуста-
новения ред – липсват 
печати на общинската и 
секционната избирателна 
комисия, което създава 
предпоставки за подмята 
и опорочаване на вота; 
Пакетите с бюлетините, 
които трябва да бъдат 
описани и сортирани в 
секция 13, категорично не 
са подписани от членове-
те на секционната изби-
рателна комисия; Има 
драстично подправени 
протоколи и разминавания 
в първоначално описаните 
данни и вписаните впо-
следствие; Всички членове 
на комисията в секция №13, 
с изключение на председа-
теля, са подписали прото-
кола с особено мнение; 
Липсва и отразяване на 
самите особени мнения; 
Разминаване между ЕГН-
тата на хората, упомена-
ти в избирателните 
списъци и гласоподавате-

ЛАТИНОСЕРИАЛ 
С БАЛКАНСКО 
УЧАСТИЕ:

Комуникацията между бившите тъст и зет – Стойчо Петков (вдясно) и Христо Бардуков (вляво) 
тече главно през социалните мрежи и задочно       ФОТО: ФЕЙСБУК

ГЕОРГИ РУСИНОВ

След като станаха ясни 
новите партии и коалиции, 
които влизат в Общински 
съвет – Бургас, както и 
новите общински съвет-
ници, политическата 
сцена в Бургас е домакин 
на срещи и разговори за 
обединения, научи „Черно-
морски фар“. Отделни 
избраници на бургазлии са 
активни и вече търсят 
свои колеги от другите 
групи, с които евентуално 
да се образува едно или 
няколко по-големи обеди-
нения в местния парламент.

Причините за това са 
няколко, разбира се, като 
тази за минимум лимит 
от петима общински съ-
ветници за група по стария 
правилник, изглежда, над-
делява в аргументите за 
коалиране. В новия Общин-
ски съвет, освен ГЕРБ, 
които са с 19 съветници, 
никоя друга сила няма пе-
тима. Припомняме, че с по 
4 съветници са БСП, „Въз-
раждане“ и ПП/ДБ, с по 3 

– СЕК, „Български възход“, 
„Левицата“ и КОД, с по 2 
– МИР, ИТН и „Граждани 
за общината“ и с по 1 – 
СБОР и ДПС.

При това разпределение 
на силите и при стария 
правилник, само ГЕРБ може 
да има група. Напълно въз-
можно е, макар и малко 
вероятно, в новия правил-

ник да се свали лимитът 
до четирима за група, но 
пак достатъчно много 
представители на други 
политически сили и коали-
ции остават под минимал-
ния праг. 

Затова, както споменах-
ме, политическата сцена 
е активна и жужи от пър-
хане на крилца на бъдещи-

те работливи пчели в 
местната власт, които се 
срещат и уговарят за по-
голямо обединение. Бургас 
е с най-шарения местен 
парламент в страната. 
Цели 13 политически сили 
и коалиции излъчиха свои 
представители в него, 
благодарение на ниската 
избирателна активност. 
При този случай обедине-
нията са закономерни и не 
закъсняха.

Първи бяха КОД и „Бъл-
гарски възход“. В партията 
на Петър Москов твърдо 
застанаха зад кандидату-
рата на кмета Димитър 
Николов, а двама от съвет-
ниците на „Български 
възход“ в предния мандат 
работиха добре с управля-
ващото мнозинство от 
ГЕРБ. Вероятно и сега 
обединената от шестима 
съветници група ще гласу-
ва заедно с 19-те на първа-
та политическа сила.

„Нашите програми и 
цели са изключително 
близки и решението да се 
обединим в ОбС е логично. 
Гледаме в една посока – 
създаване на по-добри ус-
ловия за средния и дребен 
бизнес в Бургас и едновре-
менно с това привличане 
на инвеститори. Имаме 
още много общи приори-
тети, затова ще работим 
рамо до рамо“, заявяват 
от КОД и „Български възход“ 
в прессъобщение до меди-
ите.

Второ обединение не 
закъсня. Едни от активно 
търсещите по-широко 
представителство бяха 
общинските съветници 
от „Бургазлии“, които са 
част от листата на МИР 
и „БУРГ“, които влязоха 
от редиците на „Левицата“. 
Заедно формират група от 
петима общински съвет-
ници, застраховайки се, в 
случай че минимумът ос-

тане на пет.
С този си ход групата 

очаква да има по-солидно 
представителство във 
взимането на важни за 
града решения, като основ-
ните консолидационни 
линии, по които ще рабо-
тят, са: прозрачност, 
отчетност и контрол при 
боравене с публични сред-
ства; фокус върху кварта-
лите и съставните селища; 
подобряване на инфра-
структурата; сигурност 
за бургазлии.

От двете структури 
уточниха, че остават 
отворени за срещи и раз-
говори и с други предста-
вители на политически 
партии и граждански 
формации, като се очаква 
съставът на общата им 
група да нарасне. Ще има 
ли още такива, предстои 
да разберем в първите дни 
работа в новия мандат на 
Общински съвет – Бургас. Станимир Апостолов (вляво), Стоян Грозев и Манол Тодоров (на снимката вдясно) бяха част и от 

предния мандат на Общински съвет – Бургас      ФОТО: АВТОРЪТ

В шарения Общински съвет на Бургас настана време за обединения

Предстоят ли 
още обедине-
ния в местния 
парламент,  
ще разберем  
в първите дни 
на работата 
му
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Мол „Бургас Плаза“ в 
Бургас излиза на търг. 
Частният съдебен изпъл-
нител Делян Николов е 
обявил за публична продан 
почти цялото недвижимо 
имущество на търговския 
център, става ясно от 
преглед на регистъра на 
ЧСИ. Резултатите от 
търга ще бъдат обявени на 
1 декември от 10.30 часа.

Търговският център в 
„Изгрев“ е първият мол в 
града и региона. Той отво-
ри врати през април 2009 
г. Упадъкът му започна 
няколко години по-късно, 
когато най-големият тър-
говски обект в него – хра-
нителният хипермаркет 
Carrefour, беше закрит. 
Откриването и на другия 
мол в „Славейков“ също 
пренасочи голяма част от 
клиентите. 

Предмет на продажбата 
са 91 самостоятелни обек-
та в мола ведно с 62.74% 
идеални части от общите 
части на сградата и 611 
места от паркинга, находящ 
се на покрива на хипермар-
кета.

Причината за търга е 
наложена възбрана по дело 
за дългове. Изключение 
прави само един самосто-
ятелен обект в търговския 

център с площ 12 611,88 кв. 
м, върху който възбраната 
по делото не се разпрости-
ра и не го обхваща.

Определената начална 
цена на търга е 24 599 328,40 
лв.

Срокът за подаване на 
наддавателни предложения 
е от 30 октомври до съща-
та дата на ноември тази 
година в Районен съд – Бур-
гас.

От обявлението на съ-
дебния изпълнител става 
ясно, че недвижимото 
имущество на мола има 
ипотека и особен залог в 
полза на „Юробанка Бълга-
рия“ в качеството ѝ на 
универсален правоприемник 
на „Банка Пиреус“.  
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битката за кметския стол в Зидарово
лите; Неправилно тълку-
ване от страна на СИК на 
19 бюлетини, които 
трябвало да бъдат отче-
тени в полза на единия или 
другия кандидат.

Бургаският админи-
стративен съд взе решение 
да касира вота в Зидарово. 
Новината първо за „Чер-
номорски фар“ съобщи 
адвокат Йорданов. 

„Ако Христо Бардуков 
и ОИК – Созопол искат да 
обжалват, могат да го 
направят в седемдневен 
срок пред Върховния ад-
министративен съд. Така 
или иначе, ако решението 
влезе в сила означава, че 
ще има нови частични 
избори за кмет на село 
Зидарово“, коментира пред 
медията ни юристът.

Малко след като стана 
ясно решението на БАС, 
Христо Бардуков се появи 
с ново видео в социалните 
мрежи, за да се сложи край 
на сезон 1 на сапунката. В 
8-минутното обръщение 
той говори надълго и на-
широко за случващото се 

в селото, но категорично 
става ясно, че ще обжалва 
решението на БАС пред 
Върховния администра-
тивен съд. 

„На този етап село 
Зидарово остава без кмет. 
Въпреки че бяха обсебили 
секционните комисии, в 
крайна сметка те пускат 
жалба, че има пуснати 

недействителни бюлети-
ни в моя полза и действи-
телни в негова, обявени 
за недействителни. Воля-
та на Вас, приятели, жи-
веещи в село Зидарово, е 
категорична и тя е село 
Зидарово да бъде с нов 
кмет. В случая с моето 
лице. Знаете, че когато 
змията умира, най-много 

хапе. Затова беше внесена 
тази жалба. Сега ще видим 
какво ще се произнесе ВАС 
и ако той потвърди ре-
шението на Бургаския 
административен съд, 
това значи, че село Зида-
рово ще има доста време 
да буксува, защото се 
отива на нови избори. 
Стойчо Петков е с изте-

къл мандат, кмет офици-
ално избран няма. Но няма 
нищо притеснително в 
това. Сега ще се съберем, 
ще умуваме, ще видим 
какви мерки ще се пред-
приемат. Много хора в 
село казват, че са готови 
да организират мирни 
протести, само че не знам 
срещу кого. Срещу прос-
тотията не можем да 
организираме протести“, 
заяви той в част от ви-
деообръщението си към 
зидаровци.

Бардуков добави, че 
въпреки решението на 
БАС, той продължава да 
вярва до някаква степен 
в съдебната власт на Бъл-
гария.

„Казах го преди, казвам 
го и сега, благодаря ви от 
сърце за подкрепата и за 
това, че заедно извикахме 
на висок глас, че искаме 
промяна. Тя вече е факт, 
въпрос на време е да бъде 
узаконена“, завършва той.

Бившият му тъст, 
очаквано, не остана длъжен 
и на свой ред коментира 

случващото се – отново 
с видео. В него Стойчо 
Петков говори как, ако 
победата на Бардуков не 
е била толкова съмнител-
на, то е щял да отиде и да 
му стисне ръката и да му 
честити победата. Дори 
казва, че е бил готов и да 
помага, тъй като е дълго-
годишен кмет на селото. 
При тези обстоятелства 
обаче не виждал друго 
решение освен да поиска 
касиране на изборите за-
ради гореизброените 
причини, които адвокат 
Йорданов изтъкна в съда. 
Край на сезон 1.

В очакване на първата 
серия от сезон 2 трябва 
да разберем развръзката 
от жалбата пред ВАС и 
ще има ли нови избори за 
кмет в селото или вър-
ховните магистрати ще 
отхвърлят решението 
на бургаските си колеги и 
ще зачетат Бардуков 
като избран легитимно 
кмет. Очаквайте скоро, 
най-вече в социалните 
мрежи. 

Заседанието на Бургаски административен съд, в което се броиха бюлетините  ФОТО: BG ON AIR

Слагат на тезгяха за продан „Бургас Плаза“

„Бургас Плаза“ – атрактивният търговски комплекс, остана в 
миналото                       ФОТО: ЧСИ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Тази есен бе осъществен 
още един проект по об-
щинската програма за 
реконструкция на улици 
и облагородяване на меж-
дублокови пространства 
„Моят град, моят квартал, 
моята улица“, създадена 
по инициатива на кмета 
Димитър Николов.

Благоустроено е прос-
транството около бл. 42 
в комплекс „Зорница“. 
Всички дейности по про-
екта са поискани от жи-
телите на сградата и съ-
гласувани няколко пъти с 

тях. Там са ремонтирани 
тротоарите. Поставени 
са нови пейки и беседка. 
Засадена е допълнителна 
зеленина, при запазване на 
съществуващата здрава 
растителност.

Подадените по програ-
ма „Моят град, моят 
квартал, моята улица“ 
заявления от сдружени и 
обединени в исканията си 
бургазлии, дотук са 130. 
Изпълнените проекти са 
70. Кметът Николов пое 
ангажимент програмата 
да продължи до изпълнение 
на всички заявления, но 
това не може да стане 
наведнъж, а поетапно.

В „Зорница“ завършиха проект 
по програма „Моят град, моят 
квартал, моята улица“

Поставени са нови пейки и беседка    ФОТО: BURGAS.BG
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

В градско тържество се 
превърна клетвата на но-
вата местна власт в Ца-
рево. На открита церемо-
ния на централния площад 
и пред царевци се заклеха 
новият Общински съвет 
и избраният на 29 октом-
ври кмет Марин Киров. Те 
преминаха по червен килим 
на специална  церемония 
пред очите на царевци, 
като положиха подпис под 
клетвените си листи.

Символите на община-
та – огърлица и ключ, бяха 
предадени на новоизбрания 
кмет Марин Киров от 
досегашния – Георги Лапчев.

„Кметската корона е 
тежък ангажимент, отго-
ворност и призвание, 
което се дава от суверена. 
Кметът е пръв сред равни. 
Той има ангажимента да се 
грижи за общината и да не 
позволява зло да мине през 
нейните порти. Дръжте 
заключена вратата за зло-
то и я отваряйте широко 
за благоденствието“, 
обърна се Лапчев към Киров.

Словото му бе посрещ-
нато на крака от царевци, 
общинската администра-
ция и новите общински 
съветници. Лапчев пожела 
още на Киров лек мандат 
и да пази интересите на 
местните хора.

Церемонията по встъ-

пването в длъжност бе 
водена от най-възрастния 
съветник Кирил Елевтеров 
и премина към избора на 
председател на Общински 
съвет.

Тричленна комисия про-
веде гласуването като 
мнозинството от ГЕРБ 

предложи досегашния 
председател Таня Янчева. 
Емил Пейчев предложи за 
председател Ангел Цигу-
ларов като човек с най-
много преференции и 
обясни, че ще бъде обеди-
нител поради този факт. 
Самият Цигуларов си на-

прави отвод. Другият 
предложен – Димитър 
Йовнов от ГЕРБ, също си 
направи отвод. 

В крайна сметка с 11 
гласа „за“ бе избрана Таня 
Янчева. Специална комисия 
ще изработва правилника.

След церемонията но-

витя кмет влезе отново 
по червен килим в сградата 
на общината след водосвет. 
Той бе посрещнат с хляб 
и сол, след което влезе 
официално в кметския 
кабинет напътстван от 
предишния вече кмет Ге-
орги Лапчев.

Клетвата в Царево – като градски празник
По червения килим. Новата власт премина по него и пред целия град

Няма да има резки про-
мени в администрацията. 
Продължаваме с екипа, 
който е в момента. Ще има 
и нови попълнения. Прио-
ритет номер едно извън 
бюджета като цяло е въз-
становяването от бед-
ствието за следващия 
туристически сезон. В 
бюджета поетапно обсъж-
даме всички проекти, 
които сме предложили за 
населените места, не само 
за Царево, каза след полага-
нето на клетвата кмет 
Марин Киров.

За парите от Междуве-
домствената комисия той 
коментира, че се очакват 
всеки момент, документи-
те са подадени и одобрени.

„Одобрената към момен-
та сума за щетите е около 
42 милиона лева. Нуждаем 
се може би още от 15 ми-

лиона“, обясни той.
„Предизборната плат-

форма е една визия за 
по-дълго управление на 
общината. Ще заложим 
поетапно в бюджета 
изпълнение на всички 
проекти за населените 
места – и за Царево, и за 
Ахтопол, и за останалите. 
Мечтая след четири го-
дини Царево да е още по-
модерна и гостоприемна 
община“, обясни той.

Новият кмет подчерта 
че продължава работата 
по облагородяването на 
гробищния парк на Царево. 
„Там откриваме параклис 
– обреден дом“.

На въпрос какъв съвет 
му е дал старият кмет 
Георги Лапчев, той отго-
вори: „Господин Лапчев ме 
посъветва да остана човек 
до края, да следвам неговия 

завет, че няма значение 
колко е голямо населеното 
място, важното е да от-
стояваме интересите на 
местните хора“.

Самият Лапчев комен-
тира така:

„Приемствеността е 
тайната на нашия успех. 
В приемствеността е 
тайната на успеха на на-
шата държава. Това, което 
се случва тук, се надявам 
да повлече крак и много 
други общини и много 
други политици да започнат 
да се държат по този начин, 
по който се държим ние с 
господин Киров. Защото 
това е наистина тайната 
на успеха и аз вярвам, че 
позицията политик не е 
обидна дума, напротив, ние 
ще покажем, че тя има 
друго измерение и то ще 
започне тук, от Царево“.

Марин Киров: Приоритет номер 1 е възстановяването  
от бедствието за следващия туристически сезон

Заветни думи от предишния към настоящия кмет – да пази от зло 
вратата на общината

Съветниците изслушаха на крака словата на двамата първи, а цялата церемония 
бе като оскарова

С хляб и сол бе посрещнат в сградата на общината кметът 
Киров

По червения килим минава и опозицията – Емил 
Пейчев (вляво) и Даниел Скулиев

Жители пристигнаха да наблюдават тържествената сесия

В кабинета на 
кмета минути 
след церемо- 
нията
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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Новият кмет на При-
морско Иван Гайков и 
новите общински съвет-
ници встъпиха официал-
но в длъжност по време 
на тържествена сесия, 
като се заклеха.

Церемонията бе воде-
на от зам. областния 
управител Павлин Иванов, 
който връчи символите 
на кметската власт на 
Гайков.

„Поздравявам Ви, че 
спечелихте доверието на 
жителите на община 
Приморско и бяхте из-
брани. Управлявайте 
мъдро и работете неу-
морно“, пожела им Иванов.

„Вълнението е голямо 
за мен, защото участвам 
за първи път в подобна 
надпревара. Жителите 
на община Приморско 
избраха най-достойните, 
ще работим прозрачно и 
обединени“, каза в първо-
то си слово пред жите-
лите и администрацията 
на Приморско Иван Гайков.

Неговият опонент в 
надпреварата и настоящ 
общински съветник арх. 
Петко Гечев го поздрави 
за избора и заяви от три-
буната: „Радвам се, че 
времето на приказките 
свърши и идва времето 
на работата. Ние не на-
пускаме общината, а само 

канцелариите. Ще дадем 
толеранс на новата власт 
и ще съдействаме за всич-
ко, което им потрябва“, 
каза Гечев, който в пре-
дходните мандати бе 
заместник-кмет на об-
щината.

Другият общински 
съветник със стаж в 
предни мандати – Стоян 
Василев, който влезе от 
МИР, също заяви подкре-
па, но и допълни, че ще 
бъде опозиция, когато се 
налага.

Първото заседание до 
избора на нов председател 
бе водено от най-възраст-
ния член Захарина Недел-
чева. С пълно мнозинство 
от 13 души за председател 

бе избрана Златина Тю-
лиева, която бе председа-
тел и в предишни манда-
ти.

„Този избор е оценка за 
моята работа през тези 
години. Единството 
между два органа на мест-
ната власт е важно и 
основно. Никой не е по-
висок от другия, а най-
високо е доверието на 
гражданите. Призовавам 
ви да работите с ум и 
разум за Приморско“, 
обърна се тя към колеги-
те си.

Комисия от петима 
души ще изработва пра-
вилника за работата на 
Общинския съвет в ман-
дат 2023 – 2027

Новият кмет на Приморско Иван Гайков  
се заема спешно с подготовката за Лято 2024
Гръб. ГЕРБ с мнозинство стоят зад него, опозицията не го плаши

Досегашният 
кмет Дими-
тър Германов 
поздрави 
наследника си 
Иван Гайков
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Новият Общински съвет положи клетва               ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Златина Тюлиева отново ще ръководи Общинския съвет

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА
 
„Предвид опита, който 

имаме, говоря за екипа като 
цяло, не само аз, смятаме, 
че от първия ден започваме 
работа. Няма време за гу-
бене. Обещанията, които 
сме дали, ще бъдат спазени 
и категорично ще работим 
върху това управлението 
да бъде по-прозрачно, ад-
министрацията да бъде 
по-достъпна до граждани-
те. Да се водим от идеали 
и ценности, които да водят 
към просперитет на наша-
та община.

Приоритетите са мно-
го – имаме готовност да 
стартираме в различни 
отрасли едновременно с 
бързи темпове да навакса-
ме това, което ни предстои 
в идния летен сезон. При-
оритет номер едно ни е 
предстоящият летен сезон, 
тъй като сме черноморска 
община и това е от основ-
но значение за поминъка на  
жителите“, коментира 
новият кмет.

За конкретни промени 
в екипа Иван Гайков не 
коментира, но подчерта, 

че такива ще се случат в 
градивна посока.

„По малките населени 
места, за съжаление, про-
блемите, които хората 
споделяха, не са от нерешим 
характер. Смятаме, че 
съвместно с кметовете на 

населени места ще успеем 
бързо да наваксаме отлага-
ните до момента по раз-
лични причини дейности, 
които са в пречка на живу-
щите или създават смуще-
ние у местните жители“, 
коментира Гайков за села-

та от общината. 
За финансовото състоя-

ние на община Приморско, 
той каза: „Познавайки г-н 
Германов отдавна, смятам, 
че финансовото състояние 
е стабилно. Той е успешен 
кмет и във финансова глед-
на точка нещата не са 
тревожни. Напротив“.

„За съжаление през годи-
ните едни от най-добрите 
природни дадености не 
бяха достатъчни за това 
ние да сме във водещите 
класации и трендове, а 
смятам, че с екипа, който 
стои зад мен бързо ще 
променим точно тази 
тенденция. И ще се проме-
ни обликът на черномор-
ските градчета Приморско 
и Китен. В синхрон и раз-
бирателство сме с мест-
ните жители, може би и 
това е причината да ни 
гласуват такова голямо 
доверие. Не смятаме, че 
нещо от дейностите на 
местните пречи, просто 
видът, в който се изпъл-
нява, е в разрез с това, 
което очакваме да бъде 
проспериращо за общината. 
Ще поработим върху об-

лика и вида, в който тези 
дейности съществуват, 
защото си имат свой 
собствен характер и са 
част от чара на черномор-
ските градчета“, комен-
тира за туристическата 
визия.

До края на седмицата 
Гайков ще направи първата 
оперативка с администра-
цията. „През 2024 г. се 
отварят много програми, 
в които ние имаме готов-
ност да участваме. Тепър-
ва предстои, както архитект 
Гечев каза, да бъдем запоз-
нати до какви етапи е 
стигнало част от проек-
тирането, част от про-
ектите, тъй като общин-
ска администрация е 
свършила немалка работа 
до момента и не може да 
се пропусне, че премина 
през трудни времена като 
ковид-кризи, като военни 
действия. И макар някои 
от проектите да не е 
имало възможност да са 
реализирани, ние се надя-
ваме да намерим възможност 
за реализация през 2024 
година. Ще търсим евро-
пейско финансиране, дър-

жавно финансиране. Това 
е нашата задача – макси-
мално много проекти да 
бъдат реализирани на 
територията на община-
та, които да са в полза на 
жителите“.

Опозицията в ОбС не 
притеснява Гайков, тъй 
като по време на кампани-
ята са водили позитивна 
и градивна кампания „ра-
ботил съм с голяма част 
от хората през годините. 
Познаваме се и смятам, че 
ще има приемственост и 
кредит на доверие и ще има 
тази диалогичност, за 
която всеки един от тях 
даде обещание, че в полза 
на Общината ще се търсят 
най-добрите решения, а 
именно ние за това се съ-
бираме. Екипът от ОбС е 
изцяло от достойни хора, 
успешни, доказали се с ав-
торитет и опит и смятам, 
че в тяхно лице админи-
страцията на община 
Приморско ще намери 
подкрепа. Както каза и г-н 
Василев, когато е необхо-
димо, нека да има и градив-
на критика“, заключи 
Гайков.

Местната власт ще се бори за нов имидж в туризма 

Иван Гайков
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Мандат 2023-2027. Кметът Вардунски получи символите на общината за трети път

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Камено бе първата об-
щина в региона, където 
новата местна власт се 
закле, а Жельо Вардунски-
получи символите на об-
щината за трети мандат. 
На последните избори той 
спечели доверието на над 
74% от избирателите. 

Първото заседание на 
Общинския съвет за този 
мандат бе открито от 
областния управител Пла-
мен Янев, който поздрави 
избраните. След което 
сесията бе открита от 
най-възрастния съветник 
– Иван Кузманов от „Бъл-
гарски възход“. Той призова 
новите кметове да отделят 
по един ден в месеца, в кой-
то да се срещат със своите 
съграждани и съселяни и да 
им дават отчет за свър-
шената работа.

Единодушно съветници-
те избраха отново предсе-
дател на местния парламент 
да бъде Радослав Балтаджи-
ев. Това е неговият трети 
мандат начело на Общинския 
съвет в Камено.

Кметът Жельо Вардун-
ски се обърна към всички:

„Важно е да кажа на 
всички, че както през из-
миналите два мандата, ще 
работя за доброто на об-
щина Камено, за нейното 
развитие и за подобряване 
условията на живот на 
населението.

Честито и на общински-
те съветници за това до-
верие, което ви гласува 
населението на общината. 
Да работим конструктив-
но, да работим както в 
предните два общински 
съвета и в комисиите – с 
разум, без скандали. Аз съм 
консенсусен човек, с всеки 
бих се разбрал, уважавам 
всяко мнение. Далече съм 
от мисълта, че моето мне-

ние е най-правилното. Га-
рантирам, че ще се вслуш-
вам във вашите съвети, 
защото вие сте хората, 
които освен на мен, и на 
вас е гласувано доверие да 
управляваме тази община 
заедно и с администраци-
ята.

Скъпи приятели, кмето-
ве на кметства, честито 
и на вас, повечето сте от 
стария мандат. Знаете ми 
стила на работа. Знаете, 
че никога не съм делил кме-
тове по цветове и по идеи. 
Винаги съм се отнасял с 
уважение и с приятелски 
чувства. Вслушвал съм се 
във вашите искания, е не 
във всичките, защото ако 
слушам всички, ще фалира 
общината, но във всички 
разумни.

Скъпа администрация, 
надявам се да продължим да 
работим заедно все така 
успешно. За мен ние сме 
една смазана машина, която 
работи много добре. Поже-
лавам на всички жители на 
община Камено и на наши-
те гости, и на г-н областния 
управител, да сме живи и 
здрави. Да забравим всички 
епидемии, да имаме прави-
телство, да имаме бюдже-
ти и най-важното здраве 
още веднъж за вас и семей-
ствата ви“, каза Вардунски.

ИНТЕРВЮ  
НА СИЛВИЯ ШАТЪРОВА 

– Г-н Вардунски, с как-
ва нагласа тръгвате към 
следващ мандат?

– Благодаря на всички 
избиратели за доверието, 
което ми гласуваха. По-
бедата беше впечатлява-
ща, но тя е извоювана 
вследствие на работата 
ми през последните осем 
години. Уверявам всички 
жители на общината, че 
аз съм кмет на всички. 70% 
от жителите на общи-
ната ги познавам поимен-
но. Винаги вратата ми е 
отворена и винаги съм 
съдействал. Вярно, ние сме 
по-малка община и тя се 
ръководи по-оперативно.

– Областният управи-
тел беше на полагането 
на клетвата, кои са про-
блемите на общината на 
територията на община 
Камено?

– Има проблеми облас-
тта със средствата за 
почистване на деретата 
в техните части и той 
очаква съдействие и ако 
може да помогнем. Трябва 
първо да съставим комисии 
и откъде ще тръгнат 
процедурите, на втората 
сесия ще внесем да гласу-
ваме средства за почист-
ване на дерета в държав-
ните части. 

– Последните четири 
години бяха трудни и 
тежки – пандемия, поли-
тическа криза. С кое 
трябва да започне тре-
тият мандат? 

– Има много неща, с 
които трябва да започне 
третият мандат. Тряб-

ва да изградим спортни и 
детски площадки. В села-
та започнаха да се завръ-
щат или да се заселват 
нови жители, те закупи-
ха къщи, където не сме 
предвиждали детски 
площадки и футболни 
игрища, но трябва спеш-
но да започнем благоус-
трояване там. 

– Кои са предпочита-
ните места в общината 
за закупуване на имоти?

– В Черни връх правим 
доста общи устройстве-
ни планове, Константи-
ново, Ливада, Полски извор. 
Дописаните хора не са 
мъртви души, а хора, 
които се заселиха. 

– Как ще подходите 
към бюджета за следва-
щата година?

– Ще поискам среща с 
всички групи в Общинския 
съвет и да обсъдим какви 
са вижданията им. Нека 
разправиите да не стават 
по сесии, а да правим пред-
варително консултации 
и да се разберем какво 
трябва да се направи. На 
последната сесия им бла-
годарих на съветниците, 
защото за разлика от 
Народното събрание, при 
нас всичко се вършеше в 
комисиите и се съобразя-
вахме с разумни предло-
жения. Работим конструк-
тивно. Приемам и чужди 
мнения, видях в предиз-
борните обиколки про-
блеми, които трябва да 
се оправят. Всичко е въпрос 
на бюджет. 

– Някакви промени в 
екипа очакват ли се?

– Не, нещо, което ра-
боти, не трябва да се 
променя.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ, КМЕТ НА 
ОБЩИНА КАМЕНО:

70% от жителите на общината 
ги познавам поименно, вратата 
ми винаги е отворена за всеки

Съветниците 
гласуваха ко-
мисия, която 
да изготви 
новия им пра-
вилник 
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ 

Избраните кметове на населени места също получиха удосто-
веренията си от председателя на ОИК

Радослав Балтаджиев (вдясно) отново е председател на Общин-
ския съвет 

Кметът Жельо Вардунски бе поздравен от 
областния управител Пламен Янев (вляво)

Проект „Сръчни, творящи, 
мечтаещи малчугани“ е насочен 
към реализиране на мерки за 
ранен и равен достъп до преду-
чилищно образование на децата 
от етническите малцинства чрез 
осъществяване на процес на 
десегрегация и прилагане на 
мерки за преодоляване на демо-
графски, социално-икономически 
и културни бариери в ДГ с. Руен 
и ДГ с. Просеник.

Целта на проект „Сръчни, 
творящи, мечтаещи малчугани“ 
е осъществяване на образовател-
ната интеграция и интеркултур-
ното образование чрез форми на 
взаимодействие за развитие на 
интеркултурна компетентност на 
всички субекти, участници в об-
разователния процес, чрез 
междукултурни взаимоотношения, 
основани на признаване и раз-
биране.

Стратегически цели на про-
екта:

1. Равен достъп до предучи-
лищно образование за всяко 
дете от етническите малцинства.

2. Повишаване на професио-
налните компетентност на педа-
гозите в двете детски градини.

3. Осъществяване на дейнос-
ти, насочени към изграждане на 
образователна и обществена 
среда за реализиране процес на 
десегрегация чрез привличане, 
приобщаване и повишаване на 
капацитета на родителите.

Целевата група се състои от 
децата, които са били определе-
ни по етническа принадлежност 
като част от етническите малцин-
ства от техните родители – турци 
и роми. Те наброяват 104 деца 
във всички групи в ДГ с. Руен и 
100 деца в ДГ „Снежанка“ с. 
Просеник - партньор. 

Целевата група по настоящи-
ят проект се състои от  деца и 
техните родители от ДГ с. Руен и 
ДГ „Снежанка“ - партньор, които 
в рамите на 7 месеца ще ще 
бъдат ангажирани с дейности, 
включващи работа в 4 клуба и 
съвместни мероприятия с цел да 

подобрят владеенето на българ-
ски език, да усвоят и да могат да 
прилагат нови комуникативни и 
социални умения, които ще им 
помогнат да се интегрират пъл-
ноценно в следващите образо-
вателни степени и да имат по-
добра социална и личностна 
реализация.

Дейностите по проекта са 
насочени към проучване на 
проблемите и нагласите на ро-
дителите, към извеждане на де-
цата от затворената общност, в 
която живеят и успешната им 
интеграция в училище. Проектът 
включва реализирането на реди-
ца разнообразни по своя харак-
тер, емоционални и забавни по 
своята същност дейности, съо-
бразени с нуждите на децата в 
детската градина.

ДЕТСКА ГРАДИНА С. РУЕН, ОБЩ. РУЕН, ОБЛ. БУРГАС
Проект „Сръчни, творящи, мечтаещи малчугани“, финансиран по КП 33.22-2023 от  

Център за образователна интеграция на децата и учениците от етническите малцинства
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Трети мандат за Красимир Енчев като председател на Общинския съвет

С националния химн и 
приветствие от об-
ластния управител 

Пламен Янев започна на 9 но-
ември 2023 г. тържественото 
Първо заседание на новия Об-
щински съвет – Айтос. Пламен 
Янев поздрави избраните в 
новата местна власт в Айтос 
и призова за консолидация на 
политическите сили в Общин-
ския съвет за решения по ва-
жните за хората проблеми. 
Пожеланието му към айтос-
ките местни законотворци 
беше за успешен мандат и 
по-малко върнати решения. 

Избраният на първи тур на 
местните избори за кмет на 
община Айтос Васил Едрев, 
29-те общински съветници и 
новите кметове на 15 от на-
селените места на община 
Айтос положиха тържестве-
на клетва да спазват Консти-
туцията и законите на 
страната, във всичките си 
действия да се ръководят от 
интересите на гражданите на 
община Айтос и да работят 
за тяхното благоденствие.

Силвия Желева, председател 
на Общинската избирателна 
комисия, връчи удостовере-
нието за избор на Васил Едрев 
за кмет на община Айтос, а 
областният управител Пламен 
Янев – огърлицата, символ на 
кметската институция. 
Кметът Васил Едрев влезе в 
четвъртия си мандат с бла-
годарност към гражданите за 
огромната подкрепа и доверие. 
„Приемам този символ с уве-
реност и с чувство за отго-
ворност. С увереност – защо-
то имам ясна програма за 

развитието на община Айтос 
през следващите четири го-
дини. С отговорност – защото 
от управленските решения на 
кмета в огромна степен зави-
си посоката на това развитие. 
Аз поемам своята отговорност, 
а посоката е ясна – предстои 
ни много работа!“, заяви кме-
тът и отправи апел към 
всички новоизбрани съветни-
ци и кметове, „много бързо да 

влязат в динамиката, с която 
работи община Айтос“.

В първото си за новия ман-
дат обръщение кметът при-
зова съветниците да влизат 
в заседателната зала без по-
литическите си пристрастия. 
„Нямаме право на грешни хо-
дове, на личностни и партий-
ни противопоставяния, на 
симпатии и антипатии. 
Всички сме тук, за да работим 

за общината и нейните граж-
дани“. Това, на което кметът 
Васил Едрев ще държи и през 
новия мандат, е доброто 
взаимодействие между Общин-
ския съвет и общинската ад-
министрация – „за решения с 
прагматични резултати, 
които реално да променят 
живота на хората“.

„Днес слагаме началото на 
нов мандат в една финансово 

стабилна и работеща община. 
Община с много изпълнени и 
предстоящи проекти. Община 
с професионално подготвена 
администрация и с управленска 
програма за развитието на 
всички общински сфери. Надя-
вам се, според компетенциите 
си, новоизбраните общински 
съветници и кметове да имат 
желанието, силата и потен-
циала да поемат своите отго-
ворности.

Вярвам, всеки осъзнава, че с 
приключването на изборите 
и обещанията, които сте 
дали, започва истинската 
работа. Моята цел като кмет 
е не само да запазим темпове-
те на развитие на общината, 
а заедно да работим така, че 
всеки гражданин да почувства 
силата на местната власт. Да 
усети, че местната изпълни-
телна и законодателна власт 
имат грижа за всеки жител на 
територията на община 
Айтос“, заяви още в заседател-
ната зала градоначалникът.

След обръщението на кмета 
всички общински съветници и 
кметове на кметства поло-

жиха подпис под клетвения 
лист и получиха удостоверения 
за избор. Доайенът на новия 
местен парламент Ремзи Ахмед 
пое ролята на председателст-
ващ първото заседание на 
Съвета до избора на председа-
тел. Избрана беше комисия за 
избора с председател Пенчо 
Желев и представители на 
политическите сили в Общин-
ски съвет – Айтос, която да 
проведе тайния вот за „първия 
между равни“. Единственото 
предложение за председател 
беше от първата политическа 
сила и през този мандат – ПП 
ГЕРБ, която има 13 общински 
съветници. Кандидатурата 
на Красимир Енчев беше одо-
брена с тайно гласуване от 27 
съветници, две от подадените 
бюлетини бяха невалидни. 
„Като председател, аз ще 
разчитам на Вас не като по-
литици. Ще разчитам на 28-те 
мои колеги, общински съвет-
ници, които ще използват 
знанията и опита си, за да 
вземат мъдри решения в ин-
терес на общината и гражда-
ните“, заяви Енчев. Старият 
нов председател призова всеки 
от съветниците, да изпълня-
ва дълга си към гражданите и 
да вложи достатъчно усилия 
и време, за да има работещ 
Общински съвет. Защото от 
решенията на Общинския 
съвет зависят действията на 
кмета и администрацията.

Представители на всички 
политически сили в местния 
парламент ще участват и в 
работата на Временна комисия, 
която да готви проекта за 
Правилник за работата Съве-
та през мандат 2023 – 2027 г. 
Комисията ще се ръководи от 
председателя Красимир Енчев, 
определен беше и срокът, в 
който да бъде изработен про-
ектът за правилник. 

Новият местен парламент 
е с една политическа сила по-
пъстър от предходния. Втора 
политическа сила през този 
мандат е ДПС с 8 общински 
съветници, БСП ще присъства 
в заседателната зала с трима 
общински съветници, по двама 
съветници имат „Бъдеще за 
Родината“ и Българска социал-
демокрация – Евролевица. Един 
ще е представителят на ПП-
ДБ.

НП

Кметът Васил Едрев: Приемам  
символа на кметската институция 

с увереност и отговорност 

ИЗБРАНИТЕ В НОВАТА МЕСТНА ВЛАСТ ПОЛОЖИХА КЛЕТВА

Председателят на Общинската избирателна комисия Силвия 
Желева връчи удостоверението за избор на Васил Едрев за кмет 
на община Айтос за мандат 2023 – 2027

Областният управител Пламен Янев връчи на градоначалника 
огърлицата, символ на кметската институция

Единодушно 
първо гласуване 

на първото 
заседание на 

Общинския 
съвет – Айтос

Ремзи Ахмед беше председателстващ 
до избора на председател на Общин-
ския съвет за мандат 2023 – 2027

Една от четирите дами в новия Общински 
съвет – Седа Фикри от ДПС (вдясно) на първо-
то заседание от първия ѝ мандат

Красимир Енчев беше избран за предсе-
дател на Съвета за трети мандат с 27 
от общо 29 гласа
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В Карагеоргиево спечели  
кандидатът на ПП ГЕРБ, в Дрянковец  

избраха нов кмет от ДПС
В две села на община 

Айтос имаше втори 
тур на местните 

избори на 5 ноември. В 
Карагеоргиево избираха 
кмет в две секции, с въз-
можност да се гласува с 
машина и с хартиена 
бюлетина, в Дрянковец 
имаше една секция, изби-
рателите гласуваха с 
хартиена бюлетина.

След приключване на 
изборния ден, Общинска-
та избирателна комисия 
в Айтос обяви за избран 
кмет на кметство Кара-
георгиево Метин Нихатов 
Латифов, издигнат от 
ПП ГЕРБ. Решението 
беше обявено в 23:00 часа, 
въз основа на получените 
данни от протоколите 
на двете секционни из-
бирателни комисии. Ла-
тифов получи 381 от 
гласовете на избирате-
лите в Карагеоргиево и се 

наложи над кандидата на 
Движение на права и сво-
боди ДПС Калбие Сеид 
Хюсеин. На първи тур, 
разликата между двамата 
кандидати беше 9 гласа в 
полза на Хюсеин. Метин 

Латифов ще бъде кмет 
на Карагеоргиево за вто-
ри мандат

И село Дрянковец си 
избра кмет на втори тур 
на местните избори та-
зи неделя. Там, на първия 

тур надпреварата беше 
между трима кандидати 
– Павел Валентинов Ка-
сабов от „БСП за България“, 
Севие Кадир Пехливанова 
от ПП ГЕРБ и Мухарем 
Бейямин Ахмед от Дви-

жение за права и свободи 
(ДПС). На 29 октомври 
от състезанието отпад-
на Севие Пехливанова. На 
втория тур дрянковлии 
избираха между кандида-
тите на БСП и ДПС. С 
резултат 56 действи-
телни гласа за кмет на 
кметство Дрянковец, 
ОИК – Айтос обяви Му-
харем Ахмед от ДПС, 
който ще кметува за 
първи мандат.

Резултатът: 13 насе-
лени места в общината 
си избраха кметове на 
първия тур на изборите, 
две – на балотажа. В 10 
от селата печелят кме-
товете, издигнати от 
ПП ГЕРБ, в 5 населени 
места ще има кметове на 
ДПС.  

Тополица – Юри Миля-
ков – ПП ГЕРБ

Мъглен – Межди Ахмед 
– ПП ГЕРБ

Карагеоргиево – Метин 
Латифов – ПП ГЕРБ

Черноград – Юмер Иляз 
– ПП ГЕРБ

Чукарка – Севим Мус-
тафа – ПП ГЕРБ

Караново – Николай 
Ненков – ПП ГЕРБ

Дрянковец – Мухарем 
Ахмед – ДПС

Малка поляна – Адем 
Аптула – ДПС

Поляново – Ферад Та-
хирюмер – ДПС

Зетьово – Халил Осман 
– ПП ГЕРБ

Раклиново – Байрям 
Муталиб – ДПС

Пирне – Манчо Паска-
лев – ПП ГЕРБ

Черна могила – Юсеин 
Юсеин – ДПС

Пещерско – Мехмед 
Мустафа – ПП ГЕРБ

Съдиево – Щерион Ще-
рионов – ПП ГЕРБ 

ОБЯВЛЕНИЕ

Диплома за средно специално образование, издадена от ССТ 
„Георги Димитров“ – град Айтос на Мехмед Мустафа (сега Мартин 
Демирев Алеков), роден на 29.04.1967 г. в с. Люляково, община 
Руен – НЕВАЛИДНА.

БАЛОТАЖЪТ В ОБЩИНА АЙТОС

Метин Латифов ще е втори мандат кмет на 
Карагеоргиево

Мухарем Ахмед за първи път ще кметува в 
Дрянковец                   ФОТО: АРХИВ

На 31 октомври в 23.50 
ч. в с. Пирне, в къща, 
разположена в югозапад-
ния край на селото, в 
момент на събиране на 
готовата продукция, 
изкореняване и изнасяне 
на канабисови растения, 
са установени и задър-
жани четирима мъже на 
възраст от 17 до 79 го-
дини. 

При извършения оглед 
са намерени и иззети 
десет растения канабис, 
с височина около 170 см, 
множество клони от 
същите растения, съцве-
тия, както и изсушени 
съцветия – зелена трев-
на маса. Количеството 
на съцветията от суха 
зелена тревна маса е 300 
г. Открити са още – ва-
куумиращо устройство, 
течни торове и други 
вещи, имащи отношение 

към извършваната дей-
ност. 

В прилежащото към 
къщата дворно място, 
в оранжерия, покрита с 
полиетилен с обща площ 
около 21 кв.м, са намере-
ни и иззети множество 
листа и съцветия от 
канабисови растения. 

От допълнителните 
полицейски действия е 
констатирано, че съпри-
частност към престъп-
ното деяние има и 
42-годишен криминално 
проявен бургазлия, кой-
то е задържан от слу-
жители от отдел „Кри-
минална полиция“ към 
ОДМВР – Бургас. 

Работата по докумен-
тиране на престъпната 
дейност на лицата про-
дължава от служители 
на Районно управление 
– Айтос.

„Балджиеви 91“ ООД
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД
Кооперация производителна КООП
„Кокала“ ЕООД
„Бошнаков“ ЕООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Агрокорн“ ООД
Кооперация ЗК „Сила“
Атанас Желязков Качулков
„Мурад 61“ ООД
„Деметра“ ООД
к-с „Звезда“ с.Съдиево-„Дрийм Рилакс 
Сейнт Джордж“ ЕООД
Георги Петров Янев –общественик
Кооперация ВККЧЗС „АЕТОС“
„Симпто“ АД
„Оги старт“ ЕООД
„Фиоре“ ЕООД
Сдружение ЛРД „Сокол“
„Орел 2001“ ООД
„Медицински център 1 – Айтос“ ЕООД
ЕТ „Металпласт“ – Димо Найденов
ЗКПУ „Житен клас“
Георги Манолов Георгиев 
Тодор Йорданов Манев
„Десий“ ЕООД
„Ди Ем Жи 72“ ЕООД
„Дядо Данчо“ ЕООД
Василка Стоянова Таскова
Евгени Георгиев Петров
ЕТ „Моряшка среща – Левен Халачев“

С благодарност към спомоществователите  
на празничните прояви за Димитровден 2023

Празниците в Айтос продължават с Гран при 2023 по мотокрос на 11 и 12 
ноември на Мотополигон, Айтос.

В Пирне задържаха 
четирима, отглеждали 

канабис
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Разговаряме със Силвия Желева, председател на ОИК-Айтос 
– Г-жо Желева, и двата 

тура на изборите за общин-
ски съветници и за кметове 
приключиха. Какъв беше 
броят на избирателите, 
секционните избирателни 
комисии и кандидатите на 
тези избори?

– Броят на избирателите 
в община Айтос в изборите 
за общински съветници и за 
кметове на 29.10.2023 г. е 25 080. 
Общият брой на СИК, образувани 
на територията на общината, 
е 51, като членовете на СИК са 
общо 409. 

За кмет на община бяха 
регистрирани петима кандида-
ти. Бяха регистрирани 152-ма 
кандидати за общински съвет-
ници от 11 партии и коалиции. 
Общият брой на кандидатите 
за кметове на кметства е 26 
от 4 политически партии и 
коалиции – ПП ГЕРБ, БСП ЗА 
БЪЛГАРИЯ, Движение за права 
и свободи – ДПС и БЪЛГАРСКА 
СОЦИАЛДЕМОКРАЦИЯ-ЕВРО-
ЛЕВИЦА.

– Какви са резултатите 
от първия тур на изборите 
в община Айтос? Имаше ли 
жалби?

– На първи тур за кмет на 
община Айтос беше избран 
кандидатът на ПП ГЕРБ Васил 
Едрев, с 62,49% или 6580 гласа. От 
регистрираните кандидати 
за общински съветници, в 
настоящия Общински съвет 
ще има представители на 6 
партии и коалиции – „БСП 
ЗА БЪЛГАРИЯ“, ПП ГЕРБ, 
„БЪДЕЩЕ ЗА РОДИНАТА“, 
„БЪЛГАРСКА СОЦИАЛДЕ-
МОКРАЦИЯ – ЕВРОЛЕВИЦА“, 
Движение за права и свободи 
– ДПС и КОАЛИЦИЯ „ПРО-
ДЪЛЖАВАМЕ ПРОМЯНАТА 
– ДЕМОКРАТИЧНА БЪЛГА-
РИЯ“. Поименният списък на 
избраните кандидати може 
да намерите в Решение №144 
– МИ /30.10.2023 г. на ОИК 
–Айтос. На първи тур в 13 
от населените места беше 
избран кмет на кметство. 

Постъпилите жалби в из-
борния ден са 3 броя, които са 
оставени без уважение, тъй 
не са установени визираните 
в тях нарушения. Въпреки 

това, ОИК – Айтос е дала 
указание на всички участници 
в изборния процес в изборите 
за общински съветници и 
кметове в община Айтос, 
насрочени на 29.10.2023 г. 
да спазват разпоредбите 
на Изборния кодекс и да се 
въздържат от нарушения. 
За сравнение, на предход-
ните местни избори през 
2019 година на първи тур е 
подадена една жалба.

– Каква беше избирател-
ната активност на първия 
тур на изборите в община 
Айтос?

– Избирателната активност 
на 29 октомври 2023 г., към 11:00 
часа беше 15,63%. До този час бяха 
гласували 3920 избиратели. Към 
16:00 часа броят на гласувалите 
е 9050 или 36.08%. Към 20:00 часа 
(края на изборния ден) гласуваха 
11 272 избиратели или 44.94%.

– Два балотажа имаше на 
територията на общината?

– Да, за с. Карагеоргиево и 
с. Дрянковец беше насрочен 
втори тур за избор на кмет на 
кметство на 5 ноември 2023 г. За 
с. Карагеоргиево на втори тур 
изборът беше между кандида-
тите на Движение за права и 
свободи и ПП ГЕРБ. За кмет на 
с. Карагеоргиево избран беше 
Метин Нихатов Латифов от 

ПП ГЕРБ с 381 гласа, с 29 повече 
от кандидата, издигнат от ПП 
„Движение за права и свободи 
– ДПС“.

За с. Дрянковец, на втори 
тур изборът беше между 
кандидатите на „Движение за 
права и свободи – ДПС“ и „БСП 
ЗА БЪЛГАРИЯ“. Избран беше 
Мухарем Бейямин Ахмед – ПП 
„Движение за права и свободи – 
ДПС“ – 56 гласа, с 30 гласа повече 
от кандидата, издигнат от 
„БСП ЗА БЪЛГАРИЯ“.

За втори тур, на 5 ноември 
2023 г. броят избиратели е 1258, 
а броят на СИК – 3, като две от 
комисиите бяха в с. Карагеоргиево 
и една – в с. Дрянковец.

Избирателната активност на 
5 ноември 2023 г. е както следва:

Към 11:00 часа са гласували 290 
избиратели, или 23.05%

Към 16:00 часа – 668 избиратели 
или 53.10%

Към 20:00 часа (края на изборния 
ден) са гласували 65,89% или 829 
избиратели.

Постъпили жалби на втори 
тур няма. Само за сравнение, 
на местните избори през 2019 
е подадена една жалба, на втори 
тур в с. Карагеоргиево. 

– Сравнено с 2019 г., на 
тези избори недействител-
ни бюлетини бяха повече, 
най-вече за кандидатските 

листи на партии и коалиции 
за общински съветници. Как-
ва според Вас е причината?

– 2254 бяха подадените 
недействителни гласове за кан-
дидатските листи за общински 
съветници. Преки наблюдения 
при броенето на бюлетините 
имаха членовете на секционните 
избирателни комисии, които 
отчитаха гласовете и пред-
ставиха пред нас съответните 
протоколи. По тяхна информация, 
до голяма степен причината за 
недействителните гласове е 
отбелязване само на кръгчето 
за преференциален вот, като 
избирателите са пропускали 
да отбележат квадратчето с 
номера на съответната партия 
или коалиция. Този повтарящ се 
пропуск е направил впечатление 
на членовете на СИК.

– Имаше ли машинно 
гласуване на балотажа в 
община Айтос?

– На втори тур на изборите 
в община Айтос имаше две 
машини за гласуване в двете 

секционни избирателни комисии 
в с. Карагеоргиево. При тях не 
бяха отчетени никакви про-
блеми. Машините стартираха, 
работили са нормално през целия 
изборен ден. Не сме уведомени 
да има някакви проблеми или 
оплаквания.

– Според протоколите, 
имало ли е интерес към 
машинното гласуване в 
Карагеоргиево?

– Да, имало е интерес, но пре-
глеждайки резултатите, стана 
ясно, че преобладава гласуването 
с хартиена бюлетина.

– Ако трябва да обобщим 
подготовката и провежда-
нето на местните избори в 
община Айтос, каква е Ваша-
та оценка на председател за 
работата на Общинската 
избирателна комисия?

– С изключително добри 
впечатления съм от колегите, с 
които работих. Всички са добри 
професионалисти и като екип 
успяхме да се справим добре. 
Нямаше партийни пристрастия, 

а това, според мен, е в основата 
на доброто протичане на избор-
ния процес и добре свършената 
работа. Всички работихме с 
убеждението, че трябва да се 
придържаме към разпоредбите 
на Изборния кодекс и да оставим 
всякакви пристрастия настрана.

– Безспорно, Вашата 
професионална работа се 
отрази и на вота – по вре-
ме на изборите в община 
Айтос нямаше напрежение, 
противопоставяне, груби 
нарушения. И двата тура 
минаха спокойно.

– Искрено се  надявам, 
избирателите да са усетили 
това, и членовете на СИК да 
са работили спокойно. Такава 
е била и моята цел. От опита, 
който имам, съм научила, че на 
първо място трябва да бъдем 
професионалисти. Постарах се 
да приложа този опит, който 
съм придобила в РИК – Бургас и 
в ОИК – Бургас, в работата ми 
тук в ОИК-Айтос.

НП

ИЗПОЛЗВАЙТЕ УСЛУГАТА ЗА 
СЪБИРАНЕ И ИЗВОЗВАНЕ НА 

ИЗЛЯЗЛО ОТ УПОТРЕБА ЕЛЕК-
ТРИЧЕСКО И ЕЛЕКТРОННО 

ОБОРУДВАНЕ НА ТЕРИТОРИЯТА 
НА ОБЩИНА АЙТОС

Ако имате в домакинството си 
непотребни електрически уреди, или 
излязло от употреба електронно 
оборудване, можете да се освободи-
те от тях лесно, при това напълно 
безплатно.

Услугата се предлага от Община 

Айтос, съгласно договор сключен с 
„Елтехресурс” АД, като част от 
стратегията й за опазване на окол-
ната среда. Мобилни екипи на „Ел-
техресурс” АД, организират събира-
нето от домовете и извозването на 
излязло от употреба електрическо 
и електронно оборудване  (ИУЕЕО).

Заявки могат да се подават всеки 
работен ден на единен телефонен 
номер – 0 800 14 100, или на e-mail: order@
makmetal.eu. Изпълнението на заяв-
ките е напълно безплатно за граж-
дани и фирми.

Изхвърлянето на подобен тип 
отпадъци в контейнерите или око-
ло тях е забранено, а нарушителите 
подлежат на сакнция.

Услугата за събиране и извозване 
на излязло от употреба електриче-
ско и електронно оборудване на 
територията на Община Айтос от 
една страна предотвратява струп-
ването на отпадъци във и около 
контейнерите, и в същото време 
допринася за опазване на градската 
среда от замърсяване.

Силвия Желева, председател на ОИК – Айтос

Силвия Желева 
и екипът ѝ 

регистрират 
за участие в 

изборите кме-
та Васил Едрев 

и листата с 
кандидати 

за общински 
съветници на 

ПП ГЕРБ

Спокоен избо-
рен ден в Айтос
ФОТО: НП

ОБЩИНА АЙТОС
ОСВОБОДЕТЕ СЕ ОТ НЕНУЖНОТО ЕЛЕКТРИЧЕСКО И ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ

СЪС ЗАЯВКА НА БЕЗПЛАТЕН ТЕЛ. 0 800 14 100
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Чест и слава Вам, будители народни!

С концерт „Чест и 
слава Вам, будители на-
родни!“, НЧ „Васил Левски 
1869“ отбеляза тържест-
вено Деня на народните 
будители в читалищна-
та зала на 1 ноември. В 
концерта участваха 
Мария, Габриела, Жулие-

та, Ашли, Онур и Никола, 
ученици от V А клас на 
СУ „Христо Ботев“ с 
класен ръководител На-
талия Стоилова, Кайра 
Хасан, Състав за изворен 
фолклор с ръководител 
Маргарита Петрова, 
Битов хор с ръководител 

Пенка Димова, ДТС „Ша-
рено гайтанче“ и „Ива 
денс-мини“ с ръководител 
Ивелина Костадинов, 
Модерен балет „Джуни-
ър“ и Формация „Ариел“ 
с ръководител Мая Хри-
стова. Водещ Наталия 
Стоилова.

БРАНИМИРА НИКОЛОВА

Съвсем наскоро беше 
представена новоучреде-
ната фондация „Даная“, 
създадена в памет на 15-го-
дишната Даная, която 
изгуби битката за живота 
си, но спаси 4 други живота 
и ще продължи да бъде 
двигател на доброто. Впе-
чатлени от репортажа на 
Кристина Газиева в „Тази 
събота и неделя“ по бТВ, 
старши и младши послани-
ците на Европейския пар-
ламент от СУ „Христо 
Ботев“ решиха да поканят 
айтозлийката Светлана 
Клуковска, която е юрист 
на фондацията, и да разго-
варят с нея по теми, свър-
зани със здравеопазването 
и образованието. 

Целите, които фонда-
цията си поставя, дават 
сериозна заявка за наложи-
телни промени и ефектив-
ни действия в детското 
здравеопазване и образова-
ние – нито едно дете по-
вече да не бъде изгубено 
поради системни дефици-
ти, да бъдат постигнати 
съвременни стандарти в 
детското образование и 
здравеопазване и да бъде 
създадена функционална и 
добре работеща детска 
болница в България.

Срещата започна с те-
мата за доброволчеството 
и как младите могат да 
правят добро. Добро е 
дори боклук на улицата да 
почистиш, приятел да 
успокоиш или някоя бла-
готворителна инициати-
ва да подкрепиш. Светлана 
разказа как и какво я е 

провокирало да стане част 
от фондацията, но най-
впечатляващ беше разказът 
за историите на двете 
деца – Даная и Крис, загу-
били живота си по нелеп 
начин. Истории на две 
български деца, които по-
ставят наболели човешки 
въпроси. Още повече, че 
историята на Крис е свър-
зана с българската образо-
вателна система.

Акцент на срещата 
беше изграждането на 
национална детска болни-
ца в България и защо това 
все още е мираж. Дванаде-
сетокласниците останаха 
неприятно изненадани, че 
в България има планове за 
строеж на детска болница 
още през 70-те години на 
миналия век, но никой до 
този момент не е имал 
волята да я построи. 

За разлика от България, 
Румъния е на път да има 
функционираща национал-
на детска болница в Буку-
рещ в началото на 2024 

година, и то създадена от 
две жени – Кармен и Оана, 
с помощта на даренията 
на целия румънски народ, 
които заедно успяват да 
съберат 43 милиона евро. 
В това лично се убеждава 
Светлана, заедно с другите 
момичета от Фондацията 

– Кремена Кунева, Ани 
Стоянова и д-р Женя Ла-
зарова, при посещението 
им в румънската столица. 

Емоционалната среща 
със Светлана Клуковска 
приключи с надеждата, че 
и в България ще има модер-
на детска болница.

Светлана Клуковска от фондация „Даная“ 
при посланиците на ЕП в СУ „Христо Ботев“

1 ноември – Денят на 
народните будители, е 
много специален за члено-
вете на клуб „Вяра“. Как-
то винаги – заедно, дос-
толепните учители, 
личностите, които събу-
диха и просветиха поко-

ления айтозлии, отбеля-
заха българския празник 
тържествено-емоционал-
но, с римуван и песенен 
патос и с много спомени 
от дългогодишния си пе-
дагогически път. Будите-
лите с големи сърца, 

скромните ветерани-пе-
дагози се бяха подготвили 
и изнесоха един искрен 
патриотичен спектакъл, 
с огромна почит към пър-
воучителите, дейците на 
Възраждането и днешни-
те народни будители.

Клуб на учителите ветерани „Вяра“НЧ „Васил Левски 1869“

Празникът на учители ветерани, които събудиха и просветиха поколения айтозлии      ФОТО: НП

Тържествен концерт за Деня на будителите на сцената на читалището

След срещата – Бранимира Николова и Светлана Клуковска
ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“, АЙТОС

Светлана Клуковска в разговор със старши и младши посланиците на Европейския парламент в 
СУ „Христо Ботев“



МОНИКА ИЛИЕВА

Новоизбраните общински 
съветници и кмет – Иван 
Алексиев – на община По-
морие, и кметове на кмет-
ства, положиха клетва в 
заседателната зала на Об-
щински съвет – Поморие.

За председател на ОбС бе 
преизбран Адам Адамов, 
който в предходния мандат 
2019 – 2023 г. също оглавя-
ваше местния парламент. 
Той получи подкрепата на 
14 от 21 общински съвет-
ници. Никодим Стоянов 
(общински съветник от 
БСП за България и оглавяващ 
общинската структура на 
социалистите в града) – 
другият номиниран за 
председател на ОбС – полу-
чи 7 гласа. 

Припомняме, че в следва-
щите 4 години община 
Поморие ще се ръководи от 

четирипартиен общински 
съвет – 3 партии и една 
местна коалиция ще работят 

за бъдещето на общината. 
Най-голяма политическа 
сила отново е ГЕРБ – 8 съ-

ветници, следвана от ДПС 
– 6, местната коалиция ЗНС 
– 5 и БСП за България – 2.

След полагане на клетва-
та кметът на Поморие Иван 
Алексиев благодари на свои-
те съграждане за гласувано-
то за четвърти път доверие 
в управлението на града. 
„Всички ние проявихме 
гражданската си позиция и 
защитихме интересите на 
община Поморие. Благодаря 
за подкрепата! Благодаря на 
екипа ми, че не се поддадохме 
на агресията, нападките и 
лъжите, на които бяхме 
подложени през отминали-
те 30 дни. Благодаря ви, че 
успяхме да запазим добрия 
тон! С една позитивна 
кампания отново спечелих-
ме доверието на избирате-
лите в нашия град Поморие“, 
заяви Иван Алексиев по 
време на церемониалната 
начална сесия.  
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Кметът Иван Алексиев и общинските 
съветници в Поморие положиха клетва
Отново пръв сред равни. Адам Адамов бе преизбран за председател на ОбС

О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофилна болница за 
активно лечение – Бургас” АД – град Бургас, 8000 
Бургас, бул.”Стефан Стамболов” 73, тел. 056/810547, 
на основание чл.89, чл.90, ал.1 и ал.2 и чл.91, ал.1 
и ал.2 от Кодекса на труда, във връзка с чл.68, ал.6 
от Закона за лечебните заведения ОБЯВЯВА конкурс 
за заемане на длъжността „Старша медицинска 
сестра/старши медицински лаборант, старша аку-
шерка, старши рехабилитатор” в „Университетска 
многопрофилна болница за активно лечение – Бур-
гас” АД – град Бургас при условията на трудов до-
говор за срок от 3 /три/ години, съгласно структу-
рата на дружеството:

1. дл. „старша медицинска сестра” на Отделение 
по вътрешни болести

2. дл.”старша медицинска сестра” на Отделение 
по ендокринология и болести на обмяната

3. дл.”старша медицинска сестра” на Отделение 
по нефрология

4. дл.”старша медицинска сестра” на Отделение 
по хемодиализа

5. дл.”старша медицинска сестра” на Отделение 
по гастроентерология

6. дл.”старша медицинска сестра” на Отделение 
по кардиология

7. дл.”старша медицинска сестра” на Второ 
отделение по педиатрия

8. дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение 
по инфекциозни болести

9. дл.“старша медицинска сестра“ на Отделение 

по неонатология
10. дл.”старша акушерка” на Родилно отделение
11. дл. „старша медицинска сестра“ на Отделе-

ние по кожни и венерически болести.
12. дл.”старша медицинска сестра” на Мулти-

профилно спешно отделение
13. дл.”старши медицински лаборант” на Отде-

ление по съдебна медицина и деонтология
14. дл.”старши медицински лаборант” на Кли-

нична лаборатория
15. дл.“старши рехабилитатор“ в Отделение по 

физикална и рехабилитационна медицина“.

ИЗИСКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА:
1. да притежават висше образование със спе-

циалност „медицинска сестра/ медицински лаборант/ 
акушерка/ рехабилитатор“;

2. да притежават висше образование – ОКС 
„бакалавър” или „магистър” по специалността 
„Управление на здравните грижи”;

3. да имат 5 (пет) години трудов стаж по специ-
алността „медицинска сестра/медицински лаборант, 
акушерка, рехабилитатор” в лечебно заведение за 
болнична помощ и да продължават да работят в 

лечебно заведение за болнична помощ към датата 
на подаване на документи за участие в конкурса;

4. да членуват в БАПЗГ
5. да притежават компютърна грамотност;
6. да не са осъждани.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНКУРСА: 
Първи етап – проверка за съответствие на по-

дадените документи с изискванията на „УМБАЛ- 
Бургас“ АД;

Втори етап – оценяване на представения проект 
и събеседване с кандидата по защита на изготвения 
проект и нормативните документи в областта на 
здравеопазването и здравната реформа.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА УЧАСТИЕ В 
КОНКУРСА:

1. заявление за участие в конкурса;
2. професионална биография;
3. копие от диплома за завършено висше меди-

цинско образование по съответната специалност;
4. копие от диплома за завършено висше обра-

зование – ОКС „бакалавър” или „магистър” по 
специалността „Управление на здравните грижи”;

5. документ удостоверяващ трудов стаж в ле-
чебно заведение за болнична помощ и трудова 
заетост в същото към датата на подаване на доку-
менти за участие в конкурса;

6. документи, удостоверяващи следдипломна 
квалификация – препоръчително;

7. медицинско удостоверение – в оригинал;
8. медицинско свидетелство от Център за пси-

хично здраве – в оригинал;
9. свидетелство за съдимост – в оригинал;
10. удостоверение за членство в БАПЗГ;
11. 2 оригинални екземпляра писмен идеен 

проект по темата: „Управленски аспекти на здрав-
ните грижи в отделение/лаборатория за тригодишен 
период. Управление на здравните грижи в услови-
ята на конкурентна среда, кадрови и финансов 
недостиг. Контрол и качество на здравните грижи“.

ПРЕДИ подаване на документите кандидатите 
имат право да получат и да се запознаят с писме-
ната длъжностна характеристика за длъжността 
„старша медицинска сестра/старши медицински 
лаборант, старша акушерка, старши рехабилитатор” 
в „УМБАЛ – Бургас” АД в отдел „Човешки ресурси, 
СДО и научна дейност” на „УМБАЛ – Бургас” АД.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в конкурса се подават 
в Деловодството на „УМБАЛ – Бургас” АД в 30-дне-
вен срок, считано от деня следващ датата на пуб-
ликуване на обявата. Ако срокът изтича в неработен 
ден, за последен ден на срока се счита първият 
работен ден след изтичането му.

Справки: тел.056/810595, Отдел „ЧР, СДО и 
НД”

В Общинския съвет на Поморие влязоха 8 съветници от ГЕРБ, 6 от ДПС, 5 от 
коалиция ЗНС, 2 от БСП                   ФОТО: АВТОРЪТ

Адам Адамов (вдясно) получава поздравления от 
кмета Алексиев

МОНИКА ИЛИЕВА

Със силна емоционална реч 
беляза началото на новия си 
управленски мандат кметът 
на Поморие Иван Алексиев. 
Той призова опозицията към 

съвместно управление и 
консенсус във взимането на 
решенията в името на по-
доброто бъдеще на община 
Поморие. „Персонално се 
обръщам към опонентите в 
ОбС – Поморие, за да не ос-

танат хората излъгани да 
сложат програмата си на 
масата. Нека да направим 
една обща програма и заедно 
да управляваме община По-
морие. Давам им възможност 
да управляват. Община 
Поморие колкото е моя, 
толкова е и тяхна. Нека за-
едно да управляваме. От тук 
нататък аз ще съм воден 
единствено от тази цел – 
всички докладни, които 
внасям в Общинския съвет 
да постигат пълно единоду-
шие. Защото без решение на 
ОбС кметът няма как да 
постигне поставените цели“, 
заяви намеренията си Иван 
Алексиев.

От думите му стана ясно, 
че най-важните проекти на 
опозицията в малкия парла-

мент са били осуетяването 
на встъпването му в длъж-
ност. „Вчера излезе опреде-
ление на Бургаския админи-
стративен съд, с което се 
казва, че остава без уважение 
жалбата да не встъпя в 
длъжност, поради липса на 
доказателства и мотиви. 
Съдебните битки, които се 
водят от опонентите, 
показват нивото им. Човек, 
който не може да губи, няма 
как да спечели!“, заяви току-
що положилият клетва кмет 
на Поморие. 

Кметът изтъкна, че в 
момента текат довърши-
телни дейности по край-
брежната алея, започва 
проектът по обновяване и 
благоустрояване на Музея 
на солта. Алексиев припомни 

и че в момента тече проек-
тът за рехабилитация на 
пътя Медово – Бата – Стра-
цин и че всеки момент ма-
шините ще влязат да асфал-
тират първия участък от 
него. „До месец стартира 
благоустрояването на входа 
на Поморие откъм Ахелой. 
За да може нелицеприятната 
гледка да бъде скрита. Започ-
ва и благоустрояването на 
междублоковото простран-
ство по цялата ул. „Морска“. 
Надявам се до Гергьовден – 
празникът на града, кв. „Св. 
Георги“ да посрещне гостите 
на града с нов облик. Предстои 
пълен ремонт на ОУ „Хр. 
Ботев“ в гр. Ахелой – стой-
ността му е почти 2,5 млн. 
лв. До дни ще бъде пусната 
новата детска градина в с. 

Гълъбец и ще започне ремонт 
на основното училище в 
селото. Ще бъде ремонти-
рана и детската градина в с. 
Порой. Нова столова ще 
имат и най-малките помо-
рийчета в СУ „Иван Вазов“, 
каза кметът на морския град.

В заключение той акцен-
тира, че община Поморие се 
управлява от Общинския 
съвет, а кметът е функция 
от работата му – „Ако то-
ва проумеят опонентите 
ни, техните избиратели 
няма да бъдат излъгани. Ако 
играят контра, избирате-
лите им ще останат само с 
обещанията им“.

Алексиев подчерта, че ще 
търси подкрепа в ОбС – По-
морие от всички 21 съвет-
ници.

Иван Алексиев, кмет на Поморие – към опозицията в ОбС: 

Нека управляваме града заедно!
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Сгради-емблеми. Бургаският общински съвет отпуска 1111 кв.м общинска земя  
за строеж в началото на ул. „Цар Петър“

СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

Пощенското дело в Бур-
гас има дълга история. 
Първата телеграфна връз-
ка с Цариград, Варна и 
Сливен се осъществява през 
1860 г. от Отоманската 
поща. До 1878 г. пратките 
са пренасяни с „конни жан-
дарми“ и „конни разсилни“, 
като са ползвали чуждес-
транни пощенски бюра, 
разположени край морския 
залив и действащите тур-
ски пощенски станции. След 
края на Руско-турската 
война и оттегляне на ру-
ските войски, на 14 май 1879 
г. руските чиновници пре-
дават на българското уп-
равление всички пощенски 
и телеграфни станции със 
съответния инвентар и 
съоръжения.

В Бургас на 14 юли 1879 
г. е създаден пощенски 
отдел, който заедно с 
основните задачи да ръко-
води има за цел и да орга-
низира станциите в об-
ластта. За началник е 
назначен Малчев.

И както е известно, 
всяко начало е трудно за 
намиране на помещения. 
През 1880 г. пощата се 
обединява с телеграфа и се 
нанася в малка дървена ба-
рака на север от сградата 
на Конака. През 1881 г. на 
нейно място започва стро-
ежът на първото българско 
кметство и пощенската 
станция е преместена на 
пл. „Цар Фердинанд“ №14 
в малката къща на Дарка 
д-р Големанова-Бойчева. 
През 1895 – 96 г. Телеграфо-
пощенската станция е 
преместена на ул. „К. Фо-
тинов“ №11 в сградата на 
Гръцкото училище (сега 
Архиерейско наместниче-
ство).

От 1906 до 1933 г. е пре-
местена на партерния етаж 
на къщата на Атанас Петков 
на пл. „Цар Фердинанд“ 
№15.

Началници  
на пощата до 1953 г.

След Берлинския договор 
и обособяването на Източ-

на Румелия като отделна 
област от Княжество 
България началник на Теле-
графопощенска станция в 
Бургас е назначен Васил 
Филипов Велев. Роден в 
Казанлък през 1859 г., син 
на прочутия даскал Филип, 
превел Омировата „Илиада“ 
на български език. Завършил 
класно училище в родния 
си град и продължил обра-
зованието си в Имперския 
лицей в Цариград. Постъпил 
в конната сотня на генерал 
Столетов и взел участие 
в сраженията край Ст. 
Загора. След обявяването 
на Сан-стефанска България 
постъпва ученик-телегра-
фист в Казанлъшката 
станция. За добра работа 
Велев е назначен началник 
станция Бургас. По-късно 
е преведен на служба при 
Главна дирекция на Пощи-
те в София.

На 1.VІІІ.1882 г. в ТП 
постъпва като началник 
ІІІ разряд Л. Стефанидис с 
годишна заплата 10  800 
гроша.По него време в Бур-
гаската станция работят 

13 служители: 1 началник, 
3 телеграфисти, 2 разда-
вачи, 2 кондуктори (чиято 
задача е да се грижи при 
транспортирането за 
сигурността на писмата 
и пратките), 2 агенти за 
Месемврия и Созопол.

В началото на 1884 г. 
като първи телеграфист 
и началник на ТП е назначен 
левантиецът Антон Па-
ладино. Той не знае българ-
ски и рапортите ги пише 
на френски, а преводът е 
правен от българин телег-
рафист с ІV разряд. По 
негово време в Бургас като 
погранична разменна стан-
ция с Варна се водят днев-
ници „Дебит – Кредит“.

След него началници 
стават В. Бъчваров (1884 
г.), Кирил Байченко (1885 
г.), Борис Колчев (1886 г.). 
По времето на началник 
Кривошийков(1887 г.) по 
нареждане от София той 
назначава всички чиновни-
ци и служители под клет-
ва. Списъкът продължава 
с: А. Владигеров (1892 г.), 
Димитър Г. Попов (1898 г.), 
Стефан Д. Сергеев (1934 
г.), Тодор Сталев (1935 г., 
по негово време е открита 
новопостроената пощен-
ска палата), Борис Велев 
(1939 г.), Георги Личков 
(1942 г.), Григор Иванов 
(1945 г.), Георги Кондов 
(1946 г.), Кочо Тодоров (1950 
г.), Веселин Ризов (1951 г.), 
Марко Кътов (1953 г.)

Строеж на пощата

Бургас се разраства с 
бързи темпове и интен-
зивното социално строи-
телство след 20-те години 
на миналия век налага да се 
помисли за строежа на 
модерна и съвременна те-
леграфопощенска станция, 
която градът заслужава. 
Телеграфът и телефонът 
стават необходим начин 
за съвременна комуникация. 
В предходните години 
пощата се е помещавала в 
приспособени къщи, които 
не отговаряли на новите 

Пощата на Бургас – една 

Телеграфопощенска станция 1905 г.                   ФОТО: ДА – БУРГАС Пощата на Бургас 1935 г.                       ФОТО: ДА – БУРГАС

Партерният етаж на къщата на Атанас Петков е бил поща до 
1933 г.             ФОТО: ДА – БУРГАС

Пощенски служители, 1936 г.                             ФОТО: ДА – БУРГАСОткриване на телефонната централа – 10 август 1936 г.                      ФОТО: ДА – БУРГАС
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дълга и интересна история
изисквания за модерно 
обслужване и стават не-
достатъчни за разнород-
ните служби и техниче-
ските съоръжения. Градът 
расте и нуждата от 
удобни помещения и раз-
полагане на модерна съоб-
щителна техника налагат 
да се строи нова поща. Още 
в края на ХІХ век в окръжно 
писмо Главна дирекция на 
пощите и телеграфите в 
София препоръчва на гра-
довете да заделят централ-
ни терени за построявани 
на нови сгради. Самите 
пощенски станции, според 
документа, е трябвало да 
бъдат не само „удобни за 
службата, но да служат и 
за украшение на градовете“. 
Едва през 1928 г. Народно-
то събрание гласува средства 
за изграждане на нови по-
щенски палати. Така се 
дава път за проектиране и 
строеж на нови сгради в 
Ст. Загора, Търново и Бур-
гас.

Обявен е конкурс в на-
чалото на 1930 г. за изра-
ботване на архитектурен 
проект за пощенска стан-
ция в морския град. 

Интересен е фактът, че 
в обявения конкурс се със-
тезават две жени архите-
кти: Виктория Ангелова-
Винарова, която печели 
2-ра премия 45  000 лв., а 
Елена Варакаджиева-Скор-
дева, заедно със съпруга арх. 
Ганчо Скордев са номини-
рани с първа премия от 
50  000 лв. По това време 
кмет на града е Георги Ка-
назирски. Бургаският об-
щински съвет отпуска 1111 
кв.м общинска земя на 
Главна дирекция на пощите 
за строеж в началото на 
ул. „Цар Петър“. Това е 
удачен избор, близо до 
Бургаската гара, а срещу 
нея е Бургаската търговско-
индустриална камара (дн. 
Областна управа). Разчис-
тен е теренът от паян-
тови складове, кръчми, 
ханове. И на 9 май 1930 г. 
започват изкопните рабо-
ти за основите на тази 821 
кв. м сграда.

Бургаската преса още в 
началото на строител-
ството информира пери-
одично читателите си за 
бъдещата пощенска пала-
та.

Проектът е на два ета-
жа (по-късно през 1953 г. е 
надстроен трети), вну-
шителна и респектираща 
сграда. Стилът е подчинен 
на модернизма. На първия 
етаж са разположени всич-
ки служби, работещи с 
клиенти, на втория са 
техническите комуника-
ционни съоръжения. Глав-
ният вход е от изток под 
арка, поддържана от два 
реда по четири колони с 
модернизирани коринтски 
капители. Широк вестибюл 
води в централната зала 
за посетителите и пощен-
ските операции. Между 
колоните са оформени 
гишета. Таванът е стъклен, 
за да влиза повече светлина. 
На юг са разположени те-
лефонните кабини, а на 
север е колетната служба. 
В северната и южна част 
са разположени два служеб-
ни входа.

Строежът върви усиле-
но. През 1933 г. в готовата 
сграда се нанасят пощен-
ските служители. Началник 
по това време е Стефан Д. 
Сергеев, а по-късно на този 
пост постъпва Тодор Ста-
лев.

На 23 август 1935 г.  
е открита  

Бургаската поща.

Следващата една година 
продължава работата по 
въздушните и подземни 
мрежи, довършват се въ-
трешните инсталации. 
През м. юли 1936 г. в града 
пристига директорът на 
фирмата „Сименс – Халске“ 
инж. Тиис и заедно с главния 

инженер на дружеството 
Дяков инспектират поме-
щенията, където са инста-
лирани телефонните ав-
томати и уредите към 
тях. Централата разпола-
га с 1200 номера и струва 
4  616  956 лв. Към тях са 
прибавени: силова инста-
лация, кабели, монтаж, 
подземна кабелна верига и 
сумата достига до 10 086 436 
лв. Правят се пробни раз-

говори, които дават от-
лични резултати. Целта 
на нововъведението е да се 
усили телефонната мрежа 
на далечни разстояния и да 
се осигури връзка по всяко 
време. Телефонните цен-
трали в страната са били 
тип „номератори“, ръчно 
обслужвани от телефо-
нистки. Всяка от тях е 
използвала слушалки и 
микрофон. Длъжността 

телефонистка е била прес-
тижна и правилата за 
подбор и назначение били 
доста строги.

Специална комисия е 
приела извършената рабо-
та, а в края на месеца са 
поставени и телефоните.

На 10 август 1936 г. с 
голямо тържество е от-
крита Телефонната цен-
трала. Присъства минис-
търът на съобщенията и 
железниците, пощите и 
телеграфите Тодор Кожу-
харов. Сградата е освете-
на от митрополит Ила-
рион.

И до днес сградата си 
стои монолитна и вели-
чествена. Продължава да 
обслужва гражданите. 
Бургазлии я знаят като 
Старата поща, тъй като 
през 1969 г. е открита 
многоетажна сграда на бул. 
„Стефан Стамболов“ 48, 
наречена Новата поща, но 
това е друга история.

През 1979 г. с големи 
тържества е чествана 
100-годишнината на По-
щата.

Авторката благодари на 
Държавен архив – Бургас за 
предоставените снимки от 
историята на пощата и на 
Регионална библиотека  
„П. К. Яворов“ за оказаното 
съдействие, за да може ис-
торията да се напише и 
илюстрира.

Първият телеграфист Антон Паладино (1884 г.)       ФОТО: ДА – БУРГАСТелефонистки, 1940 г.                           ФОТО: ДА – БУРГАС

Пощенският колектив: седналият мъж в средата, държащ шапка, е началник Тодор Сталев, 1935 г.                               ФОТО: ДА – БУРГАС

Централната зала днесПощенската сграда днес



Щастие. Осиновени четириноги от бургаския приют ANIMAL SOS-BURGAS и стопаните им 
се събират за пета година в град Есен

ДОНА МИТЕВА

Кучешко парти в Герма-
ния с участието на българ-
ски животни и немските им 
стопани – това не е шега, а 
факт. Бургас е градът, кой-
то е най-доброто място за 
живеене за своите граждани 
и гости. Но Бургас може да 
се гордее и с най-добрия 
приют за бездомни кучета 
ANIMAL SOS-BURGAS. При-
ютът е създаден с много 
обич по най-добрите гер-
мански образци за свободно 
отглеждане на спасени от 
улиците животни, на мал-
третирани и наранени ку-
чета, на предадени от 
стопаните си домашни 
любимци. Приютът е раз-
положен на 11 дка и е с капа-
цитет 235 кучета. 

Една от традициите, 
които има вече, е точно 
този празник за осиновени-
те от приюта животни и 
техните стопани в немския 
град Есен, където си дават 
среща всички стопани и 
животни.

От създаването на ANIMAL 
SOS-BURGAS до днес екипът 
е спасил, лекувал и отгледал 
1570 кучета, много от кои-
то са щастливо осиновени 
– основно в Германия, а има 
и питомци в Швейцария, 
Австрия, Белгия и разбира 
се, в България.  

„Приютът се издържа 
(храна, медицинско обслуж-

ване и всичко друго необхо-
димо) само и единствено от 
дарения от приятели, на 
които сме безкрайно благо-
дарни“, казва управителят 
Маргарита Пеева, магистър 
еколог, която е написала и 
кастрационната програма 
на Община Бургас.

„През май 2012 година 
съдбата ни изпрати нови 

приятели от град Есен, 
Германия, с които и до днес 
имаме истинска връзка и 
изключително добро парт-
ньорство. Организацията 
на семейство Barbara и Peter 
Vieth – HOPE HUNTER e.V. 
– Essen е основният ни 
партньор и в намирането 
на любящи стопани за наЬ-
шите изстрадали бездомни 
кученца. Благодарение на 
тях оцеляваме вече 11 го-
дини“, връща се към нача-
лото Маргарита.

„Преди пет години орга-
низирахме в Есен първото 
парти на моите четирино-
ги дечица, осиновени в Гер-
мания. От тогава насам 
всяка година имам щастие-
то да прегърна осиновените 
четириноги и семействата 
им. И тази година, на 27 
август се събрахме в Есен. 

Много труд, емоции, 
време бяха инвестирани от 
нашите партньори и при-
ятели в организацията на 
нашия SUMMER WOOF 2023 
в името на питомците на 
нашия приют ANIMAL SOS-
BURGAS, осиновени в Гер-
мания“, казва Пеева. 

Кучешко парти се прове-
де на територията на 
училището за кучета Tako 
Bello Hundetagesstätte. 

„Бяха подготвени благот-
ворително лотария, базар, 
домашни сладка, вкусотии 
за двукраки и четирикраки 
приятели. Уханието на 
немските наденички подка-

няше гостите да хапнат, да 
се насладят на срещата. За 
опашатковците имахме 
организирани игри и състе-
зания. Имаше професионален 
фотограф и всеки можеше 
да получи най-красивата 
семейна снимка с кучето си“, 
обяснява за празника Пеева.

Емоцията бе невероятна, 
признава тя и казва, че някои 
от животинките са осино-
вени преди повече от осем 
години, а други са заминали 
за новите си семейства само 
преди месец. „За мен, за на-

шите приятели от HOPE 
HUNTER e.V., за прекрасни-
те собственици, които са 
горди със своите най-специ-
ални любимци и за всички 
приятели, които дойдоха на 
празника, денят бе изпълнен 
с незабравими емоции“, обяс-
нява Пеева и подчертава, че 
този празник е прекрасен 
начин да се види работата 
на всички партньори и да се 
поддържа връзка между при-
юта и осиновителите. Това 
е още една форма да се чува 
за града ни в Германия.

Кучешко парти в Германия показва  
новия живот на бивши бездомничета
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Маргарита Пеева: „Летях към град Есен с най-мъничката 
принцеса на приюта – сладката Солей, която беше намерена на 
бунището в Българово с майка си. А щастливата ѝ осиновител-
ка ни чакаше на летището“

Barbara Vieth и Маргарита Пеева с един от щастливите осиновители

Професионален фотограф прави сесии на стопани и четириноги           ФОТО: МАРГАРИТА ПЕЕВА

УВЕДОМЛЕНИЕ
На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и 

реда за извършване на оценка за въздействието върху 
околната среда, се уведомяват всички заинтересовани 
лица относно инвестиционното предложение:

„Промяна на предназначението на магазин за хр.
стоки в Обект за производство на сладкарски изделия и 
изграждане на пристройка за битовка и склад  в  УПИ 
Х-77, кв.12  в  с.Страцин, общ.Поморие.  
Възложител на проекта е: Светлана Пейкова Драгнева

Базарът



Волейболистите на „Нефтохимик“ с три 
мача за Шампионската лига в три дни
Първенство. „Дея спорт“ посреща столичния гранд ЦСКА
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Станаха ясни часовете 
на срещите на волейболния 
„Нефтохимик 2010“ (Бур-
гас) в турнира от втори 
кръг на квалификациите за 
Шампионската лига. Бур-
газлии се намират в група 
VI и ще се играят в румън-
ския град Галац. Срещите 
ще бъдат излъчвани по 
телевизията.

Възпитаниците на тре-
ньора Атанас Петров за-
почват участието си още 
днес, когато довечера от 
21:00 часа ще се изправят 
срещу сериозен противник 
– гръцкия гранд „Олимпи-
акос“ (Пирея). Следва мач 
с домакините от „Аркада“ 
(Галац) утре от 18:00 часа. 
Програмата завършва в 
неделя, когато от 15:00 
часа „Нефтохимик“ ще 

премери сили с украинския 
„Прометей“ (Днипро).

От групата сигурно е 
класирането на първенеца. 
Ако вторият има по-добри 
показатели от подгласни-
ка в другата квалифика-
ционна група, то той също 

ще се класира в групите на 
Шампионската лига. 

През седмицата „Неф-
тохимик“ записа комфорт-
на победа като гост над 
„Добруджа“ с 3:0. Шампи-
оните надделяха без проблем 
в трите гейма, като най-

резултатен беше Мурад 
Хан със  17 точки. Денис 
Чавдаров с 11 и Марсел Лукс 
с 10 бяха следващите най-
точни за „Нефтохимик“. 

Другият бургаски отбор 
„Дея спорт“ също записа 
победа като гост като 

надигра в Стара Загора 
тимът на „Берое“ с 3:1 
гейма. Валентин Братоев 
и Николай Учиков реализи-
раха по 20 точки за успеха 
на бургазлии. Централните 
блокировачи Теодор Тодо-
ров и Николай Николов 

завършиха съответно с 12 
и 9 точки.

В следващия, четвърти 
кръг отборът на „Дея спорт“ 
ще посрещне столичния 
гранд ЦСКА. Дербито е на 
11 ноември, събота от 19:00 
часа в зала „Младост“.

ОБЯВА

Продавам три декара земеделска земя до парка 
на Бургаски минерални бани или ги заменям  

за парцел в Слънчев бряг. 
Телефон за контакт: 0898778874

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

www.faragency.bg

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„БМФ Порт Бургас“ кани 
младежите на приятелска 
футболна надпревара. Осмото 
издание на турнира по мини-
футбол за Купата на „БМФ 
Порт Бургас 2023“ ще се про-
веде на 25 ноември, събота, в 
спортен комплекс „Каменица 
Арена“ от 10 часа. Регламентът 
на турнира предвижда 12 
отбора от младежи на възраст 
между 16 и 18 години да се 
състезават за голямата награ-
да – билети за мача „Лудогорец 
– Нордселанд“, който ще се 
играе на 14 декември 2023 г. в 
Разград. За победителите „БМФ 
Порт Бургас“ ще организира 
транспорт от Бургас до Раз-
град и нощувки в Разград.

Участието в турнира е 
безплатно. За да се включат в 
надпреварата, младежите ще 
трябва да се вместват в обя-
вените възрастови граници, 
да са сформирали свои отбори 
от по 5 полеви играчи, вратар 
и 4 резерви. В отборите не се 
допускат действащи футбо-
листи от А и Б група. 

Жребият ще бъде изтеглен 
в деня на турнира. От учас-
тниците се очаква да бъдат в 
спортен комплекс „Каменица 
Арена“ в 9:30 часа на 25 ноември 
за сформирането на групите.

Записванията за участие се 
извършват на тел: 056/89 64 80 
и 0895790131 или на имейл image.
i4yi@gmail.com.

Освен голямата награда, 
организаторите са подготви-
ли купи, медали и индивидуални 
предметни награди за класира-
лите се на първите три места, 
както и подаръци за всеки 
участник в надпреварата. 

„БМФ Порт Бургас“ орга-
низира и изцяло финансира 
традиционния футболния 
турнир, който всяка година 
се превръща в общоградско 
спортно събитие. За всяко от 
изданията му спонсорът дава 
възможност на победителите 
да присъстват на един от 
големите футболни мачове с 
участието на „Лудогорец“. 
Така през годините различни 
младежи от Бургас подкрепи-
ха българския отбор в мачове-
те с „Реал Бетис“, „Базел“, 

„Истанбул Башакшекир“, 
„Цюрих“, „Ференцварош“, 
„ЛАСК Линц“. 

„БМФ Порт Бургас“ АД е 
концесионер на пристанищ-
ните терминали „Бургас Изток 
2“ и „Бургас Запад“ от 2012 г. 
и оттогава активно присъст-
ва в обществения живот на 
града. Футболният турнир е 
част от неговата социална 
програма, насочена към млади-
те хора на Бургас. През послед-
ните години турнирът успя 
да привлече тяхното внимание 
към любимия футбол и така 
постигна основната си цел – да 
помогне за утвърждаването 
на спортни навици сред мла-
дежите и да докаже, че когато 
бизнесът е социално отговорен, 
той може да намери точното 
място, към което да насочи 
своята помощ.

Организаторите канят 
всички любители на футбола 
да се включат със свои отбори 
в турнира, а феновете им да 
ги подкрепят от трибуните 
на спортен комплекс „Камени-
ца Арена“ на 25 ноември 2023 
г. от 10 часа. 

Голямата награда от турнира за купата 
на „БМФ Порт Бургас“ – билети за мача 
„Лудогорец“ – „Нордселанд“

„Нефтохимик“ е на крачка от групите в Шампионска лига           ФОТО: BGVOLLEYBALL.COM „Дея спорт“ се готви за дербито с „армейците“      ФОТО: BURGAS.BG

„БМФ Порт Бургас“ ще поеме разходите по пътуването и нощувките на победителите           ФОТО: БМФ
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Свобода, мир 
и енергийна 
независимост.
Т И  С И  Е В Р О П А .
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